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En Sergi portava 17 anys treballant en el sector
carni i arran d’una lesió va haver de deixar de
treballar durant un any. Llavors, va decidir fer
un canvi a la seva vida. 

Finalment, va entrar a FOAP (Formació d’oferta
en àrees prioritàries), un programa destinat a
la formació per l’ocupació dels sectors més
demandats, per obtenir el Certificat de
Professionalitat de Socorrisme en
Instal·lacions Aquàtiques. 

Els Certificats de Professionalitat incorporen
dins la formació, la realització de pràctiques
professionals, les quals en Sergi va realitzar a
la Piscina Municipal de Salt (80 hores), una
vegada finalitzades les pràctiques, va ser
contractat per l’empresa que gestiona el
servei.

Vas acabar els estudis d’ESO l’any 1999 i el
2021 t’inscrius al CP de Socorrisme en
Instal·lacions aquàtiques. Què et va motivar a
tornar a estudiar?

Bé, jo portava aproximadament disset anys al
sector carni en una feina bastant dura i
repetitiva i a causa d’una lesió vaig estar tot un
any sense treballar. 

Després de 17 anys en el sector carni, en Sergi Buxeda ha aconseguit reinventar-se i canviar cap a
un sector totalment diferent com és el de l’esport, gràcies al Certificat de Professionalitat de
Socorrisme en Instal·lacions Aquàtiques. Avui treballa a la Piscina Municipal de Salt com a
socorrista.
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Durant aquest temps, em vaig estar plantejant
què volia fer amb la meva vida, estava molt
cremat de treballar en aquell lloc i, finalment,
vaig decidir deixar la feina. Vaig acabar de
decidir-me gràcies a una amiga que és
socorrista i m’havia comentat que a l’estiu
sempre els falta gent.

https://serveiocupacio.gencat.cat/ca/soc/ambits/formacio-professional-per-a-locupacio/formacio-doferta-en-arees-prioritaries-foap/
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Tenia moltes ganes de fer un canvi i per què
no? Vaig pensar que estudiar quelcom nou
m’aniria bé. Recordo que vaig deixar primer de
batxillerat i ara me’n penedeixo, però penso
que mai és massa tard per estudiar de nou.

Finalment, em van enviar un enllaç que portava
directament a la inscripció del SOC, no m’ho
vaig pensar dues vegades i vaig fer la
preinscripció.

Coneixies els certificats de professionalitat?
Quina valoració en fas d’aquest tipus de
formació? 

La veritat, admeto que no n’havia sentit a
parlar mai, ho desconeixia totalment.
Personalment, en faig una valoració molt i molt
positiva, ja que són certificats que et permeten
treballar de què t’agrada, sempre i quan
existeixi aquesta possibilitat. En aquest cas
concret, per ser socorrista aquàtic has d’estar
registrat al ROPEC (Registre Oficial de
Professionals de l’Esport de Catalunya) i
només t’hi pots inscriure si tens un Cicle
Formatiu de Grau mitjà o el Certificat de
Professionalitat que vaig fer jo, si no, no pots 
 treballar de socorrista. 

Abans, si que és veritat que en molts cursets
d’una setmana o dies tenies aquesta
possibilitat, però ja no són vàlids. Ara mateix,
l’avantatge principal del Certificat Professional
és que pots optar a treballar de socorrista en 3
o 4 mesos i, en canvi, amb un cicle són fins a 2
anys. Em sembla, doncs, un gran encert perquè
hi ha una diferència important en temps i en
esforç. En general, puc dir que n’estic molt
content sobretot dels professors de qui he
après molt. 

Penso que els certificats, tot i ser enormement
útils, no són gaire coneguts, potser se n’hauria
de fer més difusió. Sovint parlo amb gent que
es dedica al socorrisme i quan els explico la
meva experiència al·lucinen!

Quan va arribar el moment de començar les
pràctiques, vas decidir venir aquí a Salt.

Vaig decidir venir a la Piscina Municipal de
Salt, principalment perquè ho tenia a prop de
casa, conec molt bé el lloc, porto venint a
entrenar aquí des de fa 10 o 15 anys
aproximadament, a més a més, també em
coneixien força... M’he sentit molt còmode
aquí.

En acabar les pràctiques del Certificat què va
passar després?

Vaig acabar les pràctiques al setembre i al
mes d’octubre que és quan torna a començar
la temporada de cursets per a escoles i grups,
em van comentar que faltaven socorristes, pel
que vaig entrar directe. 

Al principi, vaig començar fent poquetes hores,
però els companys ja em van dir que a poc a
poc, que tothom comença així. 
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I ha estat així?

Sí, i tant! Ara mateix estic força content amb
les condicions, a part, he de dir que gràcies al
Certificat i a la inscripció al ROPEC com a
professional de l’esport, he pogut donar
classes de natació a nens. És a dir, soc
socorrista i alhora monitor esportiu, això m’ha
anat súper bé, ja que em permet treballar més
hores.

Tu t’imaginaves que en tan poc temps estaries
treballant de socorrista com ho fas ara?

No, per res! Al principi vaig començar el curs
amb la idea d’aprendre quelcom nou: primers
auxilis, tècniques de natació... Per què no? La
intenció tampoc era començar a treballar
d’això i ni tan sols buscar feina de socorrista!
Però bé, vaig anar avançant i sense adonar-
me’n he arribat fins on sóc ara.

Quins canvis t’ha suposat a nivell personal?

La veritat és que molts! Pensa que venia de
treballar en una fàbrica que estava a Olot, per
tant, la despesa en benzina i temps era
important... Ara mateix tinc zero estrès,
treballo al costat de casa i tinc molt de temps
lliure, cosa que considero que és
importantíssim per a qualsevol persona. A
banda, aquesta és una feina en què has de
tenir empatia amb la gent i és una cosa que
m’agrada i treballo molt en el meu dia a dia.

En general, si comparo la situació anterior amb
l’actual, pràcticament no té res a veure, puc dir
que des d’aquest canvi he guanyat en qualitat
de vida.

Recomanaries fer aquest curs a altres
persones?

Sens dubte, la veritat és que recomanaria
aquest certificat o qualsevol altre a gent que
es trobi en una situació similar a la meva, ja
sigui perquè vulguin canviar de sector, o bé
perquè vulguin aprendre quelcom nou.


